
100 rokov od fatimských zjavení 

 

Trom deťom – 10-ročnej Lucii, 9-ročnému Františkovi a 7-ročnej Hyacinte – sa v roku 

1917 šesťkrát, pravidelne raz za mesiac, počnúc od 13. mája a končiac 13. októbra, 

zjavovala Panna Mária. V tých časoch vrcholila prvá svetová vojna. Na početných 

frontoch boli mnohí ranení a umierali tisíce vojakov i civilistov. Na viacerých miestach 

Európy boli hladomory a vzbury. V cárskom Rusku sa dostali k moci boľševickí 

revolucionári a následne vznikol ateistický Sovietsky zväz. 

 

Panna Mária naliehavo žiadala, aby sa všetci polepšili, lebo ak neprestanú hriechmi 

urážať Boha a robiť si navzájom zle, príde iná vojna, horšia ako táto prebiehajúca. A, žiaľ, 

naplnilo sa aj varovanie Božej Matky. Prvá svetová vojna sa skončila a po nej prišla ešte 

horšia – druhá svetová vojna, lebo ľudia nezačali lepšie žiť. 

 

Posolstvo Matky Božej Fatimskej je plné materinskej lásky. Ukazuje ľudstvu cestu, ako 

kráčať k svätosti. Iba pokánie je jedinou cestou k morálnej náprave.  

 

My, jednotlivo či spoločne, si môžeme toto postavenie sa pod ochranu Matky Božej 

často pripomínať. Panna Mária zároveň priblížila duchovné prostriedky, ktoré 

napomáhajú polepšeniu človeka i sveta. Sú to najmä: svätá spoveď a sväté 

prijímanie počas prvých sobôt v mesiaci; modlitba posvätného ruženca a 

rozjímanie nad ružencovými tajomstvami – s úmyslom: odčiniť urážky, ktorými 

ľudia urážajú Pána Boha a Nepoškvrnené Srdce Panny Márie. 

 

Mali by sme si uvedomiť, že opravdivý pokoj nie je iba bezvojnový stav; nie je ani len 

rovnováha medzi protikladnými mocnosťami alebo výsledok despotickej vlády. V 

pravom zmysle slova je pokoj „dielom spravodlivosti“ (porovnaj Izaiáš 32, 17). Pravý 

pokoj je ovocím poriadku, ktorý vštepil do ľudskej spoločnosti jej božský Zakladateľ a 

ktorý majú ľudia uskutočňovať. Želaný pokoj sa nikdy nezískava raz navždy. Treba ho 

budovať nepretržite. 

 

Pastiersky list o. biskupov z 1. januára 2017, krátené 

 

 


